
Autobusový KafeBar nabízí kávu s příběhem
Na autobusovém nádraží v
Ústí nad Orlicí byl pokřtěn
KafeBar, projekt neziskové
organizace.

Ústí n. O. – „Preso, kapůčo,
nebo latéčko?“ zvažují ces-
tující na autobusovém ná-
draží, čím se před cestou
osvěžit. Tomáš z KafeBaru
jim připraví nápoj z čerstvě
mleté kávy.
Mobilní bar s kávovarem

stojí v čekárně ústeckého
autobusáku. Káva, kterou
Tomáš prodává, je káva s
příběhem. O tom, že i lidé
se zdravotním znevýhodně-
ním mohou najít uplatnění
na trhu práce a nabídnout
ostatním něco smysluplné-
ho. Tomáše Putnara obsluha
kávovaru baví. „Na nádraží
jsem už druhý měsíc, kšefty
jdou jak kdy, někdy přijde
jeden člověk, někdy třeba
dvanáct,“ svěřil se zaměst-
nanec KafeBaru, který měl
se svým hendikepem pro-
blém si práci najít. „Káva li-
dem chutná, nejraději si
dávají latéčko,“ dodává
mladý muž.

KAFEBAR MÁ ZA SEBOU
KŘEST
Zřizovatelem KafeBaru je
nezisková organizace Ryt-

mus Východní Čechy, která
jej včera slavnostně pokřtila.
Pracovníci neziskovky ne-
skrývali, že se projekt na
začátku setkal s řadou pře-
kážek, ale nakonec se jej
podařilo přivést do zdárné-
ho konce. „Jde o projekt
úspěšný na burze filantro-
pie, který byl napsán přímo
na pana Tomáše. Chtěl ta-
kovou práci, aby byl mezi
lidmi,“ uvedla Klára Svobo-
dová z Rytmu Východní Če-
chy.
Burzy filantropie pomá-

hají neziskovkám v Pardu-

bickém kraji financovat je-
jich veřejně prospěšné pro-
jekty. Pokud se zalíbí, pod-
nikatelé a zástupci veřejné
správy na ně přispějí. Pro-
jekt KafeBaru nakonec našel
zázemí v prostorách auto-
busového nádraží. „Protože
podobné akce podporujeme,
rádi jsme Rytmu Východní
Čechy umožnili, aby KafeBar
otevřel tady na nádraží s
tím, že po celou dobu ne-
platí nájem, pouze spotře-
bované energie,“ dodala
mluvčí ICOM transport
Marcela Průchová.

PŘÍKLAD
HODNÝ
NÁSLEDOVÁNÍ
Podle krajského
radního Pavla
Šotoly, který
přijel do Ústí
nad Orlicí Kafe-

Baru popřát hodně
zdaru, je krásným

příkladem, jak mohou
vznikat pracovní místa, díky
nimž najdou uplatnění i lidé
se zdravotním hendikepem.
„Projekt mi přijde o to cen-
nější, že se na jeho realizaci
přímo podíleli jak firmy a
podnikatelé, tak i veřejná
správa, dali prostředky a síly
dohromady, aby taková zá-
ležitost mohla vzniknout na
nádraží v Ústí nad Orlicí,“
podotkl při křtu KafeBaru
Pavel Šotola.
Text a foto: daf
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V Ústí nad Orlicí bude opět
k vidění kvalitní tenis mužů
Prestižní tenisový
turnaj Rieter Open
začne už v sobotu.

Ústí nad Orlicí – Podruhé
se na tenisových kurtech V
Lukách bude hrát o body do
světového žebříčku ATP. Od
2. do 9. července se zde ko-
ná Rieter Open, který patří
do kategorie Futures s do-
tací 10 000 dolarů, vítěz
dvouhry mužů získá 1440
dolarů. Titulárním sponzo-
rem je společnost Rieter CZ,
která se zabývá vývojem a
výrobou textilních strojů a
je součástí koncernu Rieter
se sídlem ve švýcarském
Winterthuru.

ZVOLILI JINOU CESTU
„Naše firma se profiluje v
sociální, kulturní a sportov-
ní oblasti. Finančně napří-
klad podporujeme Orlicko-
ústeckou nemocnici, Kocia-
novu houslovou soutěž a
Smetanovu Litomyšl. Ve
sportu jsme před dvěma
desetiletími vsadili na pod-
poru tenisu. V Ústí nad Or-
licí jsme stáli u zrodu a
dlouhých osmnáct let pod-
porovali Rieter Cup, který
byl domácím šampionátem

mužů a žen. Vloni jsme
zvolili jinou cestu, a protože
se osvědčila, hrají se mezi-
národní turnaje i letos,“
uvedl na nedávné tiskové
konferenci Jan Lustyk, ge-
nerální ředitel společnosti a
předseda představenstva.
Na setkání se zástupci

médií nechyběl ani starosta
Ústí nad Orlicí Petr Hájek,
který tenisový Rieter Open
řadí hodně vysoko. „Turnaj
se již vloni posunul do vyšší
dimenze, na první ročník k
nám přijeli tenisté z dva-
nácti zemí. Spolupráce
města a společnosti Rieter

CZ je tradiční a kvalitní,
velmi si jí vážíme. Město je
připraveno tuto významnou
sportovní akci nadále pod-
porovat,“ ujistil Petr Hájek.

OPRAVILI TRIBUNU
Ústecký turnaj je součástí
tzv. Východočeského turné,
první část Rieter Open se
hraje tento týden na par-
dubických kurtech Pod
zámkem s dotací 25 000
dolarů.
„Po loňském turnaji jsme

byli ITF Supervisorem kriti-
zováni za špatnou kvalitu
tenisových kurtů číslo jedna

a dva, ale také za špatný
stav tribuny. Právě z tohoto
důvodu jsme nechtěli jít do
ještě většího rizika a uříz-
nout si třeba ještě větší
ostudu při pořádání většího
turnaje. Díky podpoře města
v čele se starostou Petrem
Hájkem se podařilo tribunu
opravit. Tenisový klub slíbil,
že kvalitnější budou oba
kurty, tak uvidíme,“ vysvět-
lil pořadatel a ředitel ústec-
kého turnaje Vladimír Va-
něk.

TURNAJ POTRVÁ TÝDEN
Organizátoři v Ústí nad Or-
licí tradičně připravili pestrý
doprovodný program. Bude
se hrát turnaj sponzorů a
zaměstnanců společnosti
Rieter CZ, velké oblibě se
těší party pro hráče, účast-
níky turnaje čeká přijetí u
starosty. Boje na kurtech
začnou kvalifikací v neděli
3. července, od pondělka už
budou na pořadu zápasy
hlavní soutěže. V pátek 8.
července se hraje semifinále
dvouhry mužů a finále
čtyřhry mužů, tečku za tur-
najem udělá finále dvouhry
mužů, které je na pořadu v
sobotu 9. července. (fr)
Foto: Michal Horák

Petici proti evidenci tržeb
už podepsalo 1715 lidí
Pardubický kraj – Petici s
1715 podpisy drobných živ-
nostníků proti současné
podobě zákona o elektro-
nické evidenci tržeb (EET)
předal na podatelně kraj-
ského úřadu v Pardubicích
lékař Jan Vanáč společně se
zástupci Starostů a nezávis-
lých (STAN).
Hnutí STAN požaduje, aby

z povinnosti elektronicky
evidovat tržby byli vyřazeni
ti živnostníci, jejichž obrat
ročně nepřesáhne 10 milio-
nů korun a jejichž zdaňo-
vacím obdobím při platbě
daně z přidané hodnoty
není kalendářní měsíc.
„Typicky se jedná o hos-

podské, provozovatele
drobného občerstvení
a cukráren, zmrzlináře, zeli-
náře nebo kadeřníky,“ řekli
členové hnutí STAN, kteří

chtějí v parlamentu prosadit
novelu zákona o EET.
Petice prý vznikla proto, že
řada starostů zaznamenala
obavy drobných živnostní-
ků, kteří svoji živnost raději
ke konci roku ukončí.
„Hlavními důvody jsou

věk, technologická nároč-
nost či finanční náklady na
pořízení a provoz technolo-
gie, což má významný do-
pad na jejich živnost,“ vy-
světlil starosta Vraclavi Ol-
dřich Koblížek. (kk)

Zaznamenali jsme

Aktuálně
V aquaparku poradí, jak
bezpečně na prázdniny

Ústí n. O. – Městská společnost Tepvos ve spolu-
práci s Policií ČR a Červeným křížem připravila na
dnešní den do aquaparku akci nazvanou „Bezpečně
na prázdniny s Policií ČR“ (od 9 do 16 hodin). Na
parkovišti před aquaparkem si malí i velcí pro-
hlédnou policejní vozový park, vystaveno má být
na 14 policejních vozidel, například služební čtyř-
kolka v provedení CF moto Gladiátor. Připravena
budou i tři stanoviště: Besip s kvízy pro děti o bez-
pečném chování na silnici, ústecký Červený kříž s
první pomocí a jízda na koloběžkách mezi kužely.
Vstup na akci je zdarma. „Hlavním cílem je připra-
vit nejen pro děti pěkný den s poučením zábavnou
formou,“ vzkazují pořadatelé. (daf)

Vicepremiér Bělobrádek navštíví
dvě velké firmy v okrese

Orlickoústecko – Na Orlickoústecko dnes zavítá
místopředseda vlády pro vědu, výzkum a inovace
Pavel Bělobrádek. Během dne navštíví firmy Conti-
pro v Dolní Dobrouči a Rieter CZ v Ústí nad Orlicí, v
ústecké Hernychově vile se setká a bude diskutovat
s regionálními podnikateli. Závěr návštěvy Pardu-
bického kraje bude patřit setkání v prostorách
Univerzity Pardubice, kde zástupcům firem, vědec-
ké, akademické obce a médiím představí priority
státní vědní politiky na roky 2016 – 2020. (daf)

Úspěšným žákům udělili cenu
Ústí n. O. – Konec školního roku doprovázelo včera
v Ústí udílení cen Comenius žákům základních i
středních škol, kteří uspěli ve významných soutě-
žích nebo přispěli k propagaci města. (daf)
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Sbírají připomínky
k jízdnímu řádu

Orlickoústecko – Na webu
Pardubického kraje byl
umístěn návrh železničního
jízdního řádu na období
2016/2017. Radnice v Králí-
kách nebo v Ústí nad Orlicí
nyní sbírají od občanů při-
pomínky, které budou
zpracovány a následně ode-
slány na odbor dopravy
krajského úřadu. (daf)

hledá nové zaměstnance na tyto pozice:

 řidič

 strojník - bagrista

 strojník - řízení a obsluha válce

 strojník - řízení a obsluha finišeru

Mzda od 20.000,- Kč.

Nové vedení společnosti 

SaM silnice a mosty Litomyšl a.s., 
Sokolovská 94, 570 01 Litomyšl,

Kontakt: Vomáčka Martin, tel.: 777 755 165 
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